
 

 

Kdy:  6. června 2017 od 15:00 

Kde:  Lubenská 2250, Rakovník 269 01 (zasedací místnost, 1. patro) 

 
Program jednání 

1. Zahájení, určení zapisovatele, ověřovatelů zápisu, schválení návrhové komise 

2. Informace o SCLLD 

3. Informace o Režiích MAS 

4. Rozpočet MAS Rakovnicko 

5. Výroční zpráva a účetní uzávěrka 

6. Dotace od Středočeského kraje 

7. Informace o MAP Rakovnicko 

8. Finální zhodnocení akce Čistá Berounka 2017 

9. Různé 

  

Zápis z jednání Pléna MAS Rakovnicko 



 

Body k jednání 
 

1. Zahájení, určení zapisovatele, ověřovatelů zápisu, schválení návrhové 

komise 
1. Zahájení, určení zapisovatele, ověřovatelů zápisu, schválení návrhové komise 

1.1. jednání Pléna MAS Rakovnicko bylo zahájeno v 15:20 hodin; 
1.2. byla provedena kontrola přítomnosti jednotlivých partnerů MAS Rakovnicko za účelem 

zjištění nadpoloviční většiny partnerů MAS, zastoupení sektorů a zájmových skupin; 
1.3. pro přijetí rozhodnutí je třeba souhlasu většiny přítomných  

 

Plénum MAS je usnášeníschopné – počet partnerů je více než polovina, veřejný sektor je zastoupen 

ze 47,37 %, žádný ze sektorů nemá více jak 50 %. 

 

Určení zapisovatele, ověřovatelů zápisu, schválení složení návrhové komise: 

 návrh zapisovatele: Bc. Lucie Strouhalová 

 návrh ověřovatelů zápisu: Alena Králíčková, Ing. Jan Polák 

 návrh složení návrhové komise: Martin Dvořák, Ing. Mikoláš 
 

Kancelář MAS: 

 zápis z jednání konaného dne 6. 12. 2016 byl ověřen a zveřejněn na webových stránkách MAS; 

 připomínky členů MAS k zápisu nebyly vzneseny; 

 doručení podkladů pro jednání Pléna provedeno ve lhůtě e-mailovou zprávou; 

 kontrola hlasovacích práv podle sektorů a zájmových skupin byla provedena podle prezenční 
listiny – ne/vyhovuje. 

 
Program 

 návrh na změnu programu, bod Rozpočet MAS přeřadit na pozici 4. Jako bod 5 navrhuji Výroční 
zpráva a účetní uzávěrka, další body posunout dále.  

 

Usnesení č. 18 

Plénum: 

18.1 Určuje zapisovatelem jednání Bc. Lucii Strouhalovou  

18.2 Určuje ověřovateli Ing. Jana Poláka a paní Alenu Králíčkovou 

18.3 volí návrhovou komisi ve složení pan Martin Dvořák a Ing. Jaroslav Mikoláš. 

18.4 schvaluje program jednání se změnou – přesunutí bodu č. 8 Rozpočet MAS na bod č. 4 a zařazení 

bodu číslo 5 – Výroční zpráva a účetní závěrka. 



 

Pro:  19  Proti:  0   Zdržel se:  0 

Návrh byl přijat.       

 

2. Informace o SCLLD  
 

30. 06. 2016 Odevzdána 2. verze Strategie 

27. 09. 2016 Obdržení připomínek z formálního hodnocení a přijatelnosti 

08. 10. 2016 Odevzdání zpracovaných připomínek 

21. 10. 2016 Splnění podmínky formálního hodnocení v 1. vlně 

02. 03. 2017 1. vlna věcného hodnocení splněna „Ano s výhradou“ a obdržení 
připomínek 

29. 03. 2017 Odevzdání zpracovaných připomínek 

03. 05. 2017 Splnění podmínky formálního hodnocení v 2. vlně 

17. 05. 2017 Obdrženy neoficiální připomínky k programovému rámci IROP (2. vlna 
věcného hodnocení splněna „ano s výhradou“ v případě IROP) 

??? 2. vlna věcného hodnocení splněna „Ano s výhradou“ 

??? Odevzdání zpracovaných připomínek 

??? Splnění podmínky formálního hodnocení v 3. vlně 

??? Splnění podmínky věcného hodnocení v 3. vlně/3. vlna věcného 
hodnocení splněna „Ano“/„Ano s výhradou“/“Ne“ 

??? Vydání právního aktu/ukončení administrace 

 

V současné době probíhá věcné hodnocení v rámci 2. vlny kontrol. Po obdržení připomínek  

z 1. vlny věcného hodnocení (hodnocení programových rámců) zajistil vedoucí zaměstnanec 

konzultaci s řídícími orgány odpovědných ministerstev (PRV, OPZ a IROP), u OPZ a PRV byly 

konzultace k opravám realizovány osobně, u IROP tak bylo realizováno emailovou korespondencí 

a telefonicky. IROP nebyl ochoten konzultovat zpracované připomínky v celku, vyžadovali 

jednotlivé otázky, na které by dávali odpovědi, na rozdíl od OPZ a PRV, kteří zkontrolovali a schválili 

provedené úpravy kompletně.  

 

Usnesení č. 19 

Plénum: 

Bere na vědomí informaci o stavu SCLLD. 

Pro:  19  Proti:  0   Zdržel se:  0 

Návrh byl přijat.    



 

3. Informace o Režiích MAS 

Projektová žádost Administrace SCLLD MAS Rakovnicko, reg. číslo 

CZ.064.59/0.0/0.0/15_003/0002285 , dále jen „projekt režie“ . 

 

26. 10. 2016 Podána žádost o podporu projektu režie 

10. 1. 2017 Editace v rámci 1. výzvy k doplnění  

25. 1. 2017 Editace v rámci 2. výzvy k doplnění  

27. 1. 2017 Splnění podmínky přijatelnosti a formálního hodnocení 

30. 1. 2017 Splnění podmínky věcného hodnocení 

13. 2. 2017 Ze strany CRR doporučeno k financování 

20. 3. 2017 Splnění podmínky pro vydání právního aktu 

28. 3. 2017 Vydání právního aktu 

21. 4. 2017 Podána žádost 01 k průběžnému proplacení nákladů  
(mzdy 07/2015 – 08/2016) 

25. 4. 2017 Podána žádost 02 k průběžnému proplacení nákladů  
(mzdy 09/2016 – 03/2017) 

15. 5. 2017 Provedena 1. oprava v přílohách doložených k žádosti 01 a 02 
proplacení mezd (doložení souladu pozice s projektem, oprava částek) 

25. 5. 2017 Provedena 2. oprava v přílohách doložených k žádosti 01 a 02 
proplacení mezd (doložení a vysvětlení pohyblivých částí mezd, 
odměn vyplacených v roce 2015, přesun pohyblivých částí mezd do 
jiného sloupce tabulky) 

26. 5. 2016  Provedena 3. oprava v přílohách doložených k žádosti 01 

31. 5. 2016 Schválení průběžné žádosti 01 

1. 6. 2017 Obdržení vystaveného pokynu k proplacení průběžné žádosti 01 

??? Proplacení průběžné žádosti 01 

??? Proplacení průběžné žádosti 02 

??? Podání žádosti 03 k průběžnému proplacení nákladů (provozní 
náklady 07/2015 – 12/2016) 

 

Manažeři projektu na CRR – Petr Klouček a Pavla Macourková, odpovědní za kontrolu veškerých 

podkladů dokládaných při realizaci projektu, pověření schvalováním podkladů a proplácení 

dokladů MAS Rakovnicko. Prozatím je zkušenost taková, že s manažery je bezproblémová 

spolupráce, vysvětlování a dokládání spousty dalších příloh k (v pravidlech) požadovaných 

dokumentech je ze strany Místních akčních skupin často a intenzivně kritizovaná byrokracie.  

Usnesení č. 20 

Plénum: 

Bere na vědomí informaci o stavu projektu Administrace SCLLD MAS Rakovnicko. 

Pro:  19  Proti:  0   Zdržel se:  0 

Návrh byl přijat.    



 

4. Rozpočet MAS Rakovnicko 
Za účetně uzavřený rok 2016 vznikla rozpočtová změna 20.864,19,- Kč, z důvodu nižších nákladů a 

nepatrně vyšších výnosů. Kompletní rozpočet obdrželi členové Pléna MAS v podkladech a byl jim 

poskytnut i na jednání Pléna MAS. Ke schválení byl předložen rozpočet s celkovými výnosy 

601.527,67,- Kč a celkovými náklady 1.391.700,91,- Kč, přičemž vzniká oproti rozpočtu schválenému 

6. 12. 2016 rozpočtová změna ve výši 20.864,19,- Kč 

Návrh rozpočtu na rok 2017 – Rozpočtový návrh na čerpání v roce 2017 obdrželi členové Pléna MAS 

v podkladech a byl jim poskytnut i na jednání Pléna MAS. Ke schválení byl předložen rozpočet na 

rok 2017 s celkovými výnosy 5.611.139,- Kč a celkovými náklady 1.230.588,80,- Kč 

 

Usnesení č. 21 

Plénum: 

21.1 Schvaluje rozpočet za rok 2016 včetně rozpočtové změny 20.864,19,- Kč. 

21.2 Schvaluje rozpočtový výhled na rok 2017. 

Pro:  19  Proti:  0   Zdržel se:  0 

Návrh byl přijat.    

 

5. Výroční zpráva a účetní uzávěrka 
Výroční zprávu a účetní uzávěrku zkontroluje Dozorčí rada Rakovnicko o. p. s., poté ji schválí 

Správní rada společnosti Rakovnicko o. p. s.  

Předsedkyně programového výboru projednala s kanceláří MAS předložení Výroční zprávy a účetní 

uzávěrky Plénu MAS a zařazení tohoto bodu na program dnešního jednání, a to na základě článku 

XII. Plénum ze Statutu Rakovnicko o. p. s., dále na základě Pravidel pro hospodaření 

s rozpočtovými prostředky Místní akční skupiny Rakovnicko, odstavce II. Příslušnost orgánů MAS. 

V rámci této skutečnosti doporučuje zaslat Výroční zprávu a účetní uzávěrku společnosti 

Rakovnicko o. p. s. členům Pléna pro podrobné seznámení a schválení těchto dokumentů 

elektronicky, přičemž toto hlasování zahájí, povede, ukončí a vyhodnotí, za pomoci vedoucího 

zaměstnance. 

 

Usnesení č. 22 

Plénum: 

Pověřuje vedoucího zaměstnance pro realizaci SCLLD MAS Rakovnicko k zaslání Výroční zprávy, 

účetní uzávěrky, zprávy auditora, společnosti Rakovnicko o. p. s. členům pléna prostřednictvím  

e-mailové zprávy k provedení hlasování o schválení.  

Pro:  19  Proti:  0   Zdržel se:  0 



 

Návrh byl přijat.    

 

6. Dotace od Středočeského kraje 

Dotace Středočeského kraje Místním akčním skupinám  

Podle posledních dostupných informací se podařilo se zástupci Středočeského kraje – V. Michalikem 

dojednat jiné podmínky dotace. Středočeský kraj si vyžádá od MAS analytická data a tuto práci jim 

proplatí. Další spolupráce je připravena v rámci přípravy Programu rozvoje kraje (PRK), kdy MAS 

poskytnou souhrn dat ze svých Strategií a dále pomoci obcím s vyplňováním dalších dotazníků. MAS 

budou přizvány ke kulatým stolům, diskuzím atd. 

 

Ing. Jan Polák – potvrzuje tuto informaci, která zároveň zazněla na jednání Svazku obcí mikroregionu 

Kněževesko, kterého byl pan V. Michalik účasten.  

Usnesení č. 23 

Plénum: 

Bere na vědomí informaci o možnosti získat finanční prostředky od Středočeského kraje. 

Pro:  19  Proti:  0   Zdržel se:  0 

Návrh byl přijat.    

 

7. Informace o MAP Rakovnicko 
 

Povinné výstupy MAP: 

- Strategický rámec – byl schválen 12. 12. 2016, tedy k 12. 06. 2017 může proběhnout 
aktualizace (vždy nejdříve po 6 měsících). Školy byly informovány 17. 05. 2017. 

- Analytická část – povinné výstupy a jejich stav: 
o Vyhodnocení dotazníkového šetření pro školy, sběr dat v území a metaanalýza 

existujících strategických záměrů a dokumentů v území – čeká na připomínkování RT 
a ŘV 

o Zjištění potřeb investic ve školách a stupně připravenosti – odborník na investice 
připravil dotazník, se kterým navštíví vybrané školy, ostatním školám v ORP bude 
dotazník zaslán. Výstupem bude analýza stávajícího stavu školních prostor včetně 
návrhů na doporučené řešení. 

o Vymezení problémových oblastí a klíčových problémů včetně SWOT 3 analýzy pro 
každou z oblastí – čeká na připomínkování RT a ŘV 

o Vymezení doporučených, průřezových a volitelných opatření viz následující bod 
- Opatření – vždy musí obsahovat povinná opatření (předškolní vzdělávání a péče: dostupnost 

– inkluze – kvalita, čtenářská a matematická gramotnost v základním vzdělávání, inkluzivní 
vzdělávání a podpora dětí a žáků ohrožených školním neúspěchem) a dále může obsahovat 



 

opatření zvolená na základě místní analýzy. U každého opatření pak musí být sepsán cíl 
tohoto opatření a vždy tyto tři kroky k jeho naplnění: aktivity jednotlivých škol, aktivity 
spolupráce, infrastruktura. Vybraná opatření musí být zpracována do Akčního plánu, což je 
roční akční plán obsahující konkrétní opatření, odpovědnosti, termíny a měřitelnost. 
Doporučením je, aby se ke každému investičnímu záměru vztahovaly měkké aktivity. 

 

Další povinnou aktivitou je Budování znalostních kapacit. Zatím proběhly/jsou naplánovány 

následující aktivity: 

- 27. 03. – setkání škol se zástupcem OSPOD 
- 23. 05. – seminář o Montessori pedagogice 
- 08. 06. – seminář o legislativě pro pracovníky školních družin 
- 15. 06. – seminář pro rodiče – motivace, odměny a tresty u dětí (vliv odměn a pochval, kdy 

odměny ubližují, jak chválit bez rizika a proč děti nespolupracují a musíme je nutit do plnění 
školních a dalších povinností), navazuje na téma z PS MŠ – děti, které nechtějí chodit do MŠ, 
protože je učitelky (moc) chválí. 

- 27. 08. – se podílíme na akci “Poslední prázdninová párty na Havaji“ pořádané Centrem Drak, 
kde proběhne burza zájmového a neformálního vzdělávání 

- říjen – doškolovací kurz ZZO a legislativa – výstupem by měly být soubor všech potřebných 
dokumentů pro pořádání školní akce (lyžařské výcviky, školy v přírodě aj.) a případně také 
plakáty na stěny, které budou poskytnuty všem školám 

- dále chystáme: 
o práce s asistenty – jak je zařadit do výuky, jak si nastavit pravomoce ve výuce, aj. 
o stravování – nabídka od Zdravé školní jídelny na přelom listopadu a prosince (základy 

výživy – pyramida výživy, nutriční doporučení a objektivní vedení spotřebního koše 
s praktickým vyhodnocením) 

o syndrom vyhoření – nejspíše říjen 
o na RT budeme projednávat nabídku od firmy GrowJob – témata – Konec 

prokrastinace, Leadership pro ředitele, Soustředění v dnešní době, Co ví věda o 
výchově pro MŠ, Hodnotový učitel pro hodnotové vzdělávání učitelů a ředitelů škol, 
Trénink zvládání emocí pro děti a učitele 

 

Informace o připravovaných výzvách MŠMT: 

- Výzva Implementace MAP I  
Bude spuštěna v lednu 2018 na až 36 měsíců realizace s alokací předběžně 750 milionů Kč. Bude 

se jednat o rámcový projekt zastřešující jednotlivé roční akční plány. Změnou zde je, že bude 

možné podávat pouze 1 žádost na 1 území (oproti předchozí informaci, že bude moci být více 

žadatelů na jednom území a na jednotlivé aktivity z akčního plánu MAP). Financovány budou 

moci být pouze projekty spolupráce a vždy bude povinnost zrealizovat alespoň jednu aktivitu na 

čtenářskou a matematickou gramotnost a inkluzivní vzdělávání. 

- Výzva MAP II  
Bude spuštěna v říjnu 2017 na až 36 měsíců realizace s alokací 1 000 milionů Kč. Bude se jednat o 

podobný projekt, jako je nyní MAP I, ale bude zde kladen větší důraz na spolupráci se zřizovateli, 

síťování a setkávání aktérů v oblasti vzdělávání, zlepšení spolupráce s rodiči a na pokračování 

budování znalostních kapacit (tedy pořádání seminářů dle potřeb území). Nově zde bude zaveden 

pojem spravedlivost ve vzdělávání, který nahradí pojem inkluze. Povinnými aktivitami bude 



 

zřízení pracovních skupin: čtenářská gramotnost s cílem rozvoje potenciálu každého žáka, 

matematická gramotnost s cílem rozvoje potenciálu každého žáka, spravedlivost ve vzdělávání (a 

možná také PS zřizovatelů). Další povinnou aktivitou bude vyhledávání lídrů a jejich podpora. 

Další změnou by pak mělo být schvalování finální verze MAP pouze ze strany Řídícího výboru 

oproti nynějšímu požadavku schválení minimálně 70 % všech zřizovatelů. Bude zde kladen důraz 

na využití stávajícího dělení území a pokud možno ponechání stejného RT (změny nejspíše budou 

muset být zdůvodňovány). 

Informace o chystaných výzvách jsou prozatím předběžné a do oficiálního vyhlášení mohou být dále 

upravovány a měněny. 

Usnesení č. 24 

Plénum: 

24.1 bere na vědomí informaci o projektu Místní akční plán rozvoje vzdělávání ORP Rakovník. 

24.2 schvaluje zapojení se do výzvy pro podporu projektů typu MAP II a Implementace MAP 

v Operačním programu Věda Výzkum Vzdělání. 

Pro:  19  Proti:  0  Zdržel se:  0 

Návrh byl přijat.    

8. Finální zhodnocení akce Čistá Berounka 2017 
Akce Čistá Berounka 2017 proběhla úspěšně, zúčastnilo se jí 46 vodáků, 13 dobrovolníků za 

organizační tým. Tato akce letos získala záštitu 3 ministerstev – MMR, MZe a MŽP. Finančně ji 

podpořil Středočeský kraj, Lesy ČR, Povodí Vltavy, Procter & Gamble, Obec Velká Buková, Obec 

Roztoky, Obec Karlova Ves, Obec Branov. Mediálně byla podpořena reportáží v ČT1, v Raportu, 

Rakovnickém deníku a v Českém rozhlase. Z partnerství MAS se jí zúčastnila paní Pavlína 

Jirsová, paní Eva Janotová, pan Josef Jedlička, pan Vladimír Melč. V příštím ročníku pevně 

doufám ve větší účast partnerů MAS   

Rozpočet akce je v celkových příjmech – 53.380,- Kč, v celkových nákladech 61.454,- Kč. 

Usnesení č. 25 

Plénum: 

Bere na vědomí informaci o akci Čistá Berounka 2017. 

Pro:  19  Proti:  0  Zdržel se:  0 

Návrh byl přijat.    

 

Markéta Hartlová ze Spolku pro Mutějovice, z. s. odešla v 16:00 hodin 

Plénum MAS NENÍ usnášeníschopné – počet partnerů je méně než polovina. Předsedkyně 

programového výboru Jednání Pléna neukončila, jelikož byl avizován příchod dalšího člena 

Pléna prostřednictvím SMS.  



 

 

9. Různé 

Výzva Šablony pro MŠ a ZŠ II   

Výzva bude spuštěna v březnu 2018 a měli by se v ní promítnout změny, které byly a jsou žádány 

po zkušenostech s Šablonami stávajícími (informace o možnosti zaslání připomínek na ŘO byla 

námi rozesílána na všechny školy v dubnu). 

Výzva Šablony pro MŠ a ZŠ III   

Jsou chystány na březen 2020 (v návaznosti na projekty MAP II). 

Hodnocení kvality MAS  

MMR požaduje, aby bylo vytvořeno hodnocení MAS (jednoduché), díky kterému po udělení 

hodnocení bude pro MMR zřejmé, které MAS se musí kontrolovat, a které ne. K návrhu bodů a 

podoby hodnocení MMR oslovilo Národní síť MAS, iniciativy se ujala Středočeská krajská síť MAS, 

která je ochotna připravit návrh (a předejít nějakému neodpovídajícímu sci-fi hodnocení). 

Problemat ická příloha projektů na sociální služby  

MAS mají možnost podpořit projekty na sociální služby prostřednictvím IROP (investice) a OPZ 

(neinvestice). Splnění podmínek pro podporu je pro žadatele získání souhlasu s poskytováním 

sociálních služeb od Středočeského kraje (odbor sociální péče). Tento souhlas je požadován již  

při podání žádosti do příjmu v rámci výzvy MAS. Nadále trvající problémy i po dlouhosáhlých 

jednáních a vysvětlováních ze stran MAS s vydáváním těchto souhlasů způsobují, že projekty 

nebylo doposud možné podpořit. Vedoucím odboru, panem Fryčem, byl kategoricky odmítnut  

i návrh udělování souhlasů po dobu realizace a udržitelnosti projektů. Středočeský kraj bude  

pro udělení souhlasů požadovat v případě všech nových či navyšujících se kapacit sociálních služeb 

vyjádření příslušného ORP ohledně potřebnosti těchto kapacit. Pokud bude projekt obsahovat 

pouze služby a kapacity zařazené již do krajské sítě sociálních služeb, může být stanovisko 

projednáno a vydáno přímo Odborem sociálních věcí bez participace ORP. Testovací MAS jsou 

Přemyslovské střední Čechy, na kterých Středočeský kraj otestuje udělování souhlasů s ORP  

(za přítomnosti ORP na hodnocení a výběru projektů).  

S. Dvořáková – jakmile bude k dispozici pracovník kanceláře pro IROP, uspořádá se schůzka 

s představiteli sociálních služeb/potencionálními žadateli a projedná se postup v případě vyjednání 

zmíněné přílohy od Středočeského kraje, a kancelář předá informace ohledně plánované výzvy na 

podporu sociálních služeb (IROP a OPZ). 

 

Pan Martin Šmíd za Lesní a zemědělská společnost Svatý Hubert, spol. s. r. o. přišel v 16:15 

hodin. 

Plénum MAS je usnášeníschopné – počet partnerů je více než polovina, veřejný sektor je 

zastoupen ze 47,37 %, žádný ze sektorů nemá více jak 50 %. 

 



 

Interní postupy  

Interní postupy musí mít MAS zpracované pro každý programový rámec a nechává je schvalovat 

CRR (Centrum pro regionální rozvoj) pro vyhlašování výzev. Velké množství MAS, které mají 

schválenou SCLLD a připravují výzvy, řeší odmítavá stanoviska CRR k interním postupům. Hlavní 

problém je, že CRR napadá to, co u jiných MAS schválilo, a schvalování trvá dlouho. Bez schválených 

interních postupů nemůže MAS vyhlašovat výzvy. Tímto problémem se začne zabývat pracovní 

skupina LEADER při Národní síti MAS s představiteli CRR a doufejme, že CRR vysvětlí, že tímto 

přístupem nikomu nepomáhají (a zároveň se situace zlepší, než podáme interní postupy ke 

schválení my).  

V rámci diskuze byla pozornost převedena zpět na bod 4. Rozpočet MAS, kde pan M. Dvořák 

našel nesoulad v součtu nákladových položek ve sloupci rozdíl v roce 2016, přičemž rozpočtová 

změna pro rok 2016 nečiní 20.864,19,- Kč ale 57.789,81,- Kč. Kancelář MAS přepočítal tuto 

položku a na základě této připomínky bylo navrženo usnesení č. 26 a v rámci něj hlasováno.  

Usnesení č. 26 

Plénum: 

26.1 Ruší se usnesení 21.1 z důvodu chyby v částce. 

26.2 Schvaluje rozpočet za rok 2016 včetně rozpočtové změny 57.789,81,- Kč. 

Pro:  19  Proti:  0  Zdržel se:  0 

Návrh byl přijat.    

 

Jednání za účasti kanceláře MAS  

Účastníme/budeme se účastnit těchto jednání/akcí/setkání/konferencí: 

 1x za dva měsíce – Pracovní skupina cestovní ruch při Středočeském kraji 

 každý měsíc – jednání Krajské sítě NS MAS Středočeského kraje (26. 5. 2017) 

 16. 5. 2017 – setkání zpracovatelů MAP a KAP 

 31. 5 – 1. 6. 2017 LeaderFest – seminář s představiteli IROP, OPZ a PRV k předání rad 

ohledně tvorby a vyhlašování výzev 

 8. – 9. 6. 2017 výměna zkušeností s realizací SCLLD v Pojedech (středočeské MASky) 

Výzvy MAS v PRV  

 Na semináři k PRV bylo ze strany SZIF oznámeno, že pokud MAS nepodá návrh výzvy pro 

rok 2017 do 30. 6. 2017, nebude možné ze strany SZIF později předložené návrhy výzev 

kontrolovat a realizovat výběr projektů, jelikož jsou zaneprázdněni podzimním kolem 

v rámci národních dotací či přímých žádostí do PRV. S touto informací jsme byli seznámeni 

pozdě s ohledem na to, že jsme již odevzdali harmonogram čerpání v rámci našich výzev 

MAS v rámci PRV. Výzvy MAS v rámci PRV se tedy posunou na rok 2018. V letošním roce 

by kancelář uspořádala semináře pro žadatele k přípravě projektů tak, aby do výzvy na 

začátku roku 2018 přišly správně koncipované projektové žádosti s odpovídajícími 

přílohami. 



 

Výzvy MAS v  IROP a OPZ 

 V rámci OPZ nejsou očividně ještě všechny procesy ohledně přístupu Řídícího orgánu OPZ 

k vybraným projektům od MAS jasné. Jako testovací MAS byli vybráni Přemyslovci, ostatní 

MAS, které vyhlásily výzvy v OPZ a vybrali projekty, se potýkají s tím, že ani po 6 měsících 

nemají jejich žadatelé jasné stanovisko k projektům (od OPZ) a nenesou to s nadšením. 

OPZ i IROP letos žádnou překážku nemají, proto pokud dopadne hodnocení Strategie 

dobře, měly by klapnout výzvy na podzim 2017. MAS musí pro hodnocení projektů v OPZ 

zajistit externího odborníka, který zpracuje posudky pro projekty!  

Výběrová  komise a monitorovací komise  

 Zvolení členů výběrové komise je možné až před tím, kdy bude jasné, že se zahájí 

vyhlašování výzev. Proto lze zvolení členů výběrové komise posunout až na další jednání 

Pléna MAS, které by se mohlo uskutečnit v srpnu nebo v září. Dle současných zkušeností 

jiných MAS stačí 6členná výběrová komise, samozřejmě členové musí být seznámeni a 

kompetentní ve schvalování projektů dle obecných a specifických podmínek daných 

operačních programů. Členové komise jsou povinni podepsat etický kodex. Veškeré 

proškolení a zajištění podkladů pro fungování komise provede kancelář MAS. 

 Člen monitorovací komise, Roman Hartl avizoval odchod z tohoto orgánu pro nedostatek 

času. Na příštím jednání pléna by se měl tedy zvolit nový člen monitorovací komise. 

Cestovní ruch při Středočeském kraji  

 MAS Rakovnicko je zastoupena v pracovní skupině Cestovní ruch založené při 

Středočeském kraji, v jehož prostorách se pravidelně schází. Předsedou je Václav 

Pošmurný, místopředsedou je Mgr. Bc. Vít Rakušan. 

 Z předcházejících jednání pracovní skupiny (a nejen té) vyplynulo několik požadavků, které 

Středočeský kraj postupně plní. Jedním z nich je založení Centrály cestovního ruchu 

Středočeského kraje, vedením se ujala PhDr. Nora Dolanská, MBA. Na jednání představila 

svůj zamýšlený přínos pro cestovní ruch kraje, a tím je rozšíření zájmu, aktivit a cílů pro 

cestovní ruch na celý SK. Do konce léta 2017 by měl SK představit systém spolufinancování 

regionálních destinačních managementů, již bylo avizováno, že podmínky budou pro 

všechny stejné. SK mezitím chystá šetření v oblasti financování cestovního ruchu na úrovni 

regionů. Území, na kterém působí MAS Rakovnicko, spadá do oblasti destinačního 

managementu „spravovaného“ Bohemia Centralis, s. p. o. Město Rakovník je zde členem.  

 Díky větším možnostem, které Centrála přinese do cestovního ruchu Středočeského kraje, 

je na zvážení Pléna MAS a Programovému výbor, jaký postoj k těmto možnostem zaujme. 

Zda bude zájem o zahájení/rozšíření/prohloubení/obnovení spolupráce s aktivními 

subjekty, které do cestovního ruchu na Rakovnicku nezanedbatelně přispívají svou 

činností, vytvoření pracovní skupiny MAS pro cestovní ruch, být otevřeni spolupráci na 

aktivitách zaměřených na cestovní ruch.  

 

Regionální značka pro regionální produkty z Rakovnicka 

Členka Programového výboru MAS navrhla zjištění více informací ohledně zapojení se do skupiny 

Regionální značka pro místní produkty. Tato značka je udělena určitému území jako známka 



 

původu, kvality, z pohledu prodeje regionálních výrobků je určitým propagačním znakem. Navrhla 

zjištění možností financování této značky.  

Dobrovolníci z  Evropské pojišťovny  

Byli jsme kontaktováni s žádostí o zajištění dobrovolnické činnosti cca 80 dobrovolníků z Evropské 

pojišťovny v termínu na počátku října 2017 na páteční odpoledne či sobotní dopoledne. Kdokoliv 

se zájmem o navržení aktivit těmto dobrovolníkům nechť se ozve kanceláři MAS.  

Návštěva mikroregionu a MAS Hanácké království  

22. srpna 2017 (úterý) požádali zástupci obcí sdružených v mikroregionu v rámci MAS Hanácké 

království o radu/zajištění odpoledního programu návštěvy (např. rozhledna Velká Buková, Kozí 

farma Skryje, aj.) a večerní besedu/kulatý stůl se starosty či jinými představiteli našeho regionu. 

Zaslání vyjádření k  projektu po hradech Karla…  

Ing. Jan Polák shrnul dosavadní kroky podniknuté v rámci komunikace se SZIF ohledně projektu 

„Po cestách a hradech doby Karla IV.“ 

Dotaz ohledně žaloby  

Bude vydáván zpravodaj – zasílejte prosím informace o chystaných akcích, bude 

oslovena Radnice, aby informace také otiskla. Zasílat do 25. června.  

 

JEDNÁNÍ PLÉNA MAS RAKOVNICKO BYLO UKONČENO V 16:40 HODIN. 

 

Zapsala: Bc. Lucie Strouhalová 

 

 

Ověřil:  Alena Králičková 

 

 

  Ing. Jan Polák 

 

 

Předsedající: Libuše Bestajovská 


